
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Peczkisa 

na 5. posiedzeniu Senatu 

w dniu 18 grudnia 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra energii Krzysztofa Tchórzewskiego 

W związku z niezadowoleniem społecznym, wyrażanym przez Stowarzyszenie „Zdrowe 

środowisko do życia”, towarzyszącym planowaniu i budowie elektrowni wiatrowych, tak zwanych 

farm wiatrowych, w gminie Rudniki (kod pocztowy 46-325), zwracam się z prośbą o opracowanie 

zmian prawnych skutkujących jednoznacznym określeniem minimalnej odległości, na przykład 

1200 m, masztów z wirnikami łopatkowymi, tak zwanych wiatraków, o określonej mocy nominalnej, 

na przykład większej niż 50 kW, od miejsc stałego zamieszkania ludzi. 

Brak tego rozwiązania w przedmiotowym przypadku doprowadził do konfliktów społecznych 

rozgrywających się na salach organów władzy samorządowej, władzy wojewódzkiej, w gabinetach 

parlamentarzystów oraz w sądach powszechnych. Wobec lobbingu, datków finansowych 

przekazywanych przez inwestora na rzecz gminy, nieścisłości zapisów prawa oraz braku porozumienia 

pomiędzy inwestorem, władzami gminy i grupą mieszkańców dochodzi do realizacji zadania, czyli 

budowy farmy wiatrowej, nieznajdującego akceptacji lokalnej społeczności. 
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